

Protokół Nr XXXI/2017
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie
z dnia 12 maja 2017 roku

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara.
Powitał wszystkich zebranych, na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 14 radnych, sesja jest władna prawomocnych uchwał.
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Wiencek – wyraził zgodę.

Głosowanie

14 głosów – za

Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.

Odczytał wniosek złożony przez Burmistrza o wycofanie z obrad sesji w dniu 12 maja 2017 roku n/w uchwały z uwagi na brak opinii Zw. Zawodowego „Solidarność”:

Uchwała zmieniająca uchwałę własną w sprawie udzielenia i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów i wicedyrektorów, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia i zawodu oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli realizujących obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin a także określenie zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, w szkołach prowadzonych przez gminę Sędziszów.

Głosowanie

14 głosów – za

Odczytał proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Przyjęcie uchwały Nr 14/2017 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 21 kwietnia 2017 roku w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXIX/205 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 21 marca w sprawie udzielenia pożyczek dla Fundacji i Stowarzyszeń.
8. Uchwała w sprawie przyjęcia programu „Gminna Karta Seniora 60+”.
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr III/17/2010 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 30 grudnia 2010 roku w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowe zasady częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
10. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVI/176/2016 Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w latach 2017 – 2019.
11. Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie gminy Sędziszów w 2017 roku.
12. Uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie publicznych i niepublicznych – szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego.
13. Uchwała w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji.
14. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2017 - 2028.
15. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017.
16. Analiza roczna stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2016 rok.

17. Informacja z realizacji programu Karta Dużej Rodziny.
18. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2016 rok.
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
20. Wolne wnioski i dyskusja.

Głosowanie

14 głosów – za

Ad. 4

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? – nie zgłoszono.

Głosowanie

13 głosów – za

Radny J. Strzelec

- kto się spóźnił związki zawodowe a czy sesja jest za wcześnie?

Pan Burmistrz

- czas na wydanie opinii nie minął, dwa Związki otrzymały 25 kwietnia projekt uchwały do zaopiniowania, Pani Naczelnik Skiba prosiła aby wypowiedzieli się w krótszym terminie. Jeden związek dał a drugi nie. Na następnej sesji będzie ten sam projekt uchwały.

Ad. 5

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Nawiązując do unieważnienia uchwały w sprawie pożyczek musimy stwierdzić, że nasze prawo jest niestabilne, są różne interpretacje i orzecznictwa, można zapytać co było złego w naszej propozycji, że będą wykonane zadania o które ludzie od wielu lat występowali. Gmina nie poniesie kosztów inwestycji, pobudzi to jeszcze do większej aktywności nasze organizacje społeczne. Jest to z dużym szacunkiem do Rady, że te wszystkie szczegóły były przedstawione i jakby większą moc prawną będzie mieć jeśli Rada takie rzeczy będzie akceptowała. Jeśli jako urząd niekiedy możemy popełnić błąd czy niedociągnięcia to wynika albo z ilości spraw jakie bierzemy na siebie ale nigdy z jakichś świadomych zaniedbań.

Radny J. Strzelec

- działka w Pawłowicach czy to jest ta która była zamieniona? Mam rozumieć że pieniądze w kwocie 216.000zł wpłynęły.

- przypominam, że Pan na spotkaniu mówił, że mają iść na drogi w obwodzie Przełaja Czepieckiego, czy Pan to potwierdza?

Pan Burmistrz

- musimy uszanować, aby nasze inwestycje mogły powstać było setki komplikacji jedną z podstawowych rzeczy było nabycie przez inwestora dwóch działek o pow. 2,29ha w Zagaju. Nadleśnictwo nie wyrażało zgody na bezpośrednie wystawienie do sprzedaży, tylko dało warunek ,że jeśli gmina zamieni się działkami to będzie zgoda. Nie było wyjścia jak tylko szukać działek, pierwszą propozycją była w Borszowicach ale Generalna Dyrekcja Nadleśnictwa nie zaakceptowała. Szukaliśmy kolejnego terenu, zaakceptowali teren lasów w Przełaju Czepieckim. Na pierwszym spotkaniu mieszkańcy nie wyrazili zgody. Na drugim spotkaniu podjęli uchwałę o przekazaniu działki gminie, aby gmina mogła zamienić się z Nadleśnictwem. Przyrzekliśmy na spotkaniu z mieszkańcami, że równowartość sprzedaży działki będzie do uzgodnienia z zebraniem wiejskim aby na 2018 rok wykonać to co ludzie wskażą, podtrzymuję to.

Radny J. Strzelec

- następna sprawa, 2 słupy w Łowini, Pan deklarował jeszcze w jednym miejscu .

Pan Burmistrz

- będzie wykonane przy drodze w kierunku Karczowic z oszczędności w innych miejscach.

Radny J. Strzelec

- czy w ZUK nie ma ludzi aby wymyli kostkę tylko trzeba wynajmować firmę?

Pan Burmistrz

- czyścimy tą kostkę raz na kilka lat, koszt 700zł.

Radny N. Jawor

- uważam, że Nadleśnictwo zgodziło się na zamianę działki w Zagajach bo jest rzadki las, a co ludzie skorzystają?

Pan Burmistrz

- Zagaje skorzystają gdy będą miejsca pracy, jak fizycznie będą wpływać podatki to trzeba będzie inwestować, bo jakaś uciążliwość będzie.

Radny N. Jawor

- wniosek o 2 lampy złożony 4 lata temu a dopiero teraz realizacja.

Radny Z. Konieczny

- czy umowa z firmą na podcinę drzew jest nadal aktualna?

Pan Burmistrz

- umowa jest na roboczogodziny, sprawdzimy ile pieniędzy zostało do wykorzystania limitu.

Ad. 6

Radny W. Tabor

- prośba o zamontowanie ścianek oporowych w rowie przy świetlicy w Gniewięcinie,
- przy ul. Klimontowskiej łącznik powiatowej w kierunku stara Piła zapadnięty mostek,
- wycięć samosiejki w obrębie lamp oświetleniowych na ul. Klimontowskiej aż do przejazdu na PALKO,
- przepust w lesie chłopskim dojazd do pól,
- droga od PALKO w kierunku zachodnim w dwóch miejscach nieprzejezdna.

Radny M. Żelezik

- w Marianowie przy posesji nr 28 zlikwidować zapadlisko,
- podciąć krzewy przy starym wysypisku,
- uzupełnić ubytek drogi koło p. Kowalczyka,
- poprawiono rowy w Swaryszowie ale kończy się przy przystanku a zaczyna się chodnik z kostki i po deszczu woda płynęła ulicą w kierunku CPN, czy są plany rozwiązania tego tematu w przyszłości?
- w Czekaju brak rowów przy nowej drodze przez wieś, woda puszczona pod drogą ale tam nie ma rowu i woda płynie w krzaki, jest możliwość odprowadzić do rowu od strony Bugaja,
- przy tej drodze nie ma pasa jezdni, drzewa rosną pół metra od drogi,
- k/Prusek załamany słup telefoniczny proszę zgłosić do telekomunikacji,
- w Krzelowie będzie Święto Kłosa jest prośba aby światło było włączone od godz. 21⁰⁰ do 4³⁰ rano, będzie dużo gości,
- część rejonu Krzelów, Czekaj, Swaryszów leży nad rzeką Mierzawą tą rzeką zgodnie z decyzją Powiatu powinien kierować dzierżawca stawów rybnych. Po ostatnich opadach śniegu i deszczach kanał burzowy nie spełnił swojego zadania bo Pan nie zdjął tyle desek ile trzeba żeby był lepszy przepływ wody. Jako radny zwróciłem się do Starosty i w tym samym dniu była już Komisja, przyjechały 3 osoby w tym Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska. Poproszono mnie na wizję a ja poprosiłem jeszcze sołtysa Białowieży aby zobaczyć rozlewiska na łąkach w Czekaju, Krzelowie i Białowieży. Chodziliśmy 3 godziny, Naczelnik Dudek robił zdjęcia, zaproponował że protokół nie napiszemy dzisiaj ale w poniedziałek. Umówiliśmy się telefonicznie do pisania protokołu i Sołtys wypowiedział się a gdy ja miałem wnieść uwagi i zadałem pytanie dzierżawcy, Naczelnik odebrał mi głos, w związku z tym opuściłem spotkanie. Poinformowałem Starostę stosownym piśmie o zachowaniu Naczelnika.

Pan Przewodniczący

- mam odpowiedź od Starosty, odczytam w wolnych wnioskach.

Radny J. Wienczek

- chciałbym aby coś zrobić z zapadliskami przy studzienkach na Leśnej, 1000-lecia i Kolejowej,
- zamontować ponownie lustro na skrzyżowaniu Zielonej i Leśnej,
- przy ulicach Przemysłowa i Tarnawa odnowić znaki poziome i pionowe ścieżki rowerowej.

Radna A. Konieczna

- czy nie można próbować egzekwować od właścicieli działek aby dbali o podcięcie gałęzi, bo co sesja problem wraca, np. w Krzcięcicach firma podcięła ale szkoda, że nie po pniu bo znów odrosną,
- wzdłuż lasu mógłby właściciel wyciąć rząd sosen, zmobilizować go lub zrobić na jego koszt,
- ta sama droga k/Grada bardzo zarosło gałęzie wiszą nad drogą że nawet osobowym samochodem trudno przejechać,
- przy tej drodze leżą 3 pudła śmieci, ewidentnie z jakiejś firmy bo są namiary na klientów, nr telefonów..

Radny R. Dębicki

- wykaszanie terenów zielonych to szeroki problem, zgłaszam wniosek aby zatrudnić w ZUK przynajmniej 2 osoby na stałe, tam jest zatrudnionych na różne umowy dużo ludzi a tak naprawdę Dyrektor mówi, że ma 2 – 3 osoby, które są w stanie obsługiwać te kosiarki. Zgłaszamy coraz więcej terenów to tymi 3 kosiarkami się tego nie robi.

Pan Burmistrz

- są 4 osoby przy kosach i 2 jeżdżące na ciągnikach, możemy jeszcze ale byłoby to nieracjonalne poszerzenie zatrudnienia.

Radny R. Dębicki

- Dyrektor mówi zupełnie co innego tylko 2 osoby nadają się do obsługi kosi. Lepiej zatrudnić na etat i wtedy pracuje efektywnie, a tak to tylko strata pieniędzy zatrudniając takich, którzy nie umieją tego robić.
- czy jest projekt uzbrojenia działek 481/6/7, obiecał Pan że w I kwartale 2017 będzie.

Pan Burmistrz

- na pewno projekt techniczny jest, wykonujemy pierwszą część tam gdzie są już pozwolenia na budowę.

Radny R. Dębicki

- przy ulicach Kwiatowa, Leśna, Majowa kratki nie spełniają swojego zadania, należy to zrobić jak najszybciej.
- dach na os. Drewnianym zdjęte 32.000zł, czy nie wpłynie to na jakość wykonania?

Pan Burmistrz

- na pewno będzie wykonane dobrze.

Radny R. Dębicki

- czy są jakieś nadzieje w sprawie przesunięcia o 2 metry drogi między blokami 11 – 12 na Skarpie, ona nie spełnia norm. Mój poprzednik zgłaszał to wiele razy, ja również zgłaszałem, to trwa od 8 lat. Tam są małe dzieci, żeby nie doszło do tragedii, nie możemy zasłaniać się ekonomią.

Radny R. Dobrowolski

- teren przy OSiR po działkach kolejowych był zaśmiecony, teraz gdy stoją kosze i tablica informacyjna sytuacja się poprawiła. Interesuje mnie ten teren za OSiR tam gdzie jest altanka, tam jest zdewastowane ogrodzenie i pełno śmieci, nie przystoi jeden teren do drugiego. Skarżą się mieszkańcy sąsiednich posesji, część sprzątają ale nie będą sprzątać całego terenu. Rozebrać altankę i uprzątnąć teren.

Radny J. Wienczek

- uczulić swoje służby aby dopilnowały teren gdzie się coś robi a sąsiaduje z naszym chodnikiem tak jak teraz przy Majowej, aby inwestor doprowadził do porządku po zakończeniu prac.

Radny Z. Adamski

- place zabaw są nie wykoszone, mieliśmy imprezę i plac nie był wykoszony a jutro w Rynku jest komunia, przy PGR również nie wykoszone, możemy pojechać i sprawdzić.

Radny J. Strzelec

- nie wiadomo czy Przewodniczący pozwoli.

Pan Przewodniczący

- Panie radny pozwolę sobie przytoczyć zapisy Statutu § 49 pkt. 3 i 4 – radnemu nie wolno zabierać głosu bez zezwolenia przewodniczącego, przewodniczący może zabierać głos w każdym momencie obrad.

Radny Z. Adamski

- droga koło bazy ZUK wyjeżdżając duża dziura, mogliby naprawić,

- sypie się powiatowa droga, obrywają się pobocza,

- do znudzenia powtarzam o podcinkę i odsłonięcie lam, wysłać pismo do właścicieli działek, to samo nad drogami,

- wyciąć chwasty na chodnikach, narobiliśmy chodników a teraz zarastają,

- co z chodnikami na Polnej i Jędrzejowskiej są to najruchliwsze drogi? Zaznaczam, że sprzedana działka powinniśmy coś skorzystać, przynajmniej dokończyć chodnik na Polnej,

- czy jest projekt oświetlenia przy Sportowej? Z tej wieży gdy jest mgła to jest słabe światło i jest ciemno.

- odprowadzić wodę przy PSP podczas deszczu wychodzi do połowy jezdni,

- drzewa wycięte a po chodniku koło kościoła już nie da się chodzić bo nie usunięte korzenie,

- brakuje 1 lampy na Polnej k/Pajdy, dlaczego nie zamontowana skoro była?

- kiedy będzie równiarka żeby naprawiać polne drogi?

Radny N. Jawor

- zapytał czy firma p. Ostrowskiego prowadzi działalność i co tam się dzieje?

- chodzą projektanci od fotowoltaiki, trzeba zapłacić 200zł a jak osoba zrezygnuje to czy zwrócą pieniądze?

Pan Burmistrz

- kilka razy powtarzałem, że pierwsze wyjście w teren to jest wizja czy jest możliwość wykonania, następnie jeśli jest możliwość i osoba się zdecyduje to płaci, ale jeśli później zrezygnuje to nie zwracają.

Radny Z. Konieczny

- prosiłem o podcięcie gałęzi od powiatowej w Jeżowie w kierunku p. Ostrowskiego autobusy rysują karoserię i urywają lusterka,

- uzupełnić po zimie ubytki w drogach.

Radny J. Strzelec

- w drodze powiatowej przez Podlesie zapadlisko w przepuście,

- złożyłem pismo do Powiatu o czyszczenie rowu i odprowadzenie wody,

- koło wiązu kawałek drogi było zrobione z funduszu sołeckiego, prośba o dowieszenie kamienia i wyrównanie równiarką.

Pan Przewodniczący

- przy PSP kilka drzew do podcięcia gałęzi.

Ad. 7

Pani Skarbnik

- odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXIX/205/2017 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 21 marca 2017 roku w sprawie udzielenia pożyczek dla Fundacji i Stowarzyszeń.

Pan Przewodniczący

- to niezręczna sytuacja że takie pismo poszło do RIO. W związku z tym mam pytanie, Panie Przewodniczący Komisji Budżetowej czy wysyłając pismo było to poprzedzone posiedzeniem Komisji i sporządzeniem wniosku?

Radny J. Strzelec

- omawialiśmy ale nie w gminie.

Pan Przewodniczący

- czy nie jest tak, że autorem tego wniosku jest jedna osoba lub dwie, a reszta złożyła tylko podpisy?

Radny J. Strzelec

- proszę nie ingerować w wewnętrzne sprawy Komisji, wniosek podpisało 5 członków Komisji. My nie działaliśmy w kontekście złej wiary dla Urzędu. Pani Skarbnik odczytała, to znaczne grono potwierdziło ten zarzut. W uchwale budżetowej na 2017 rok mamy § 12 określa maksymalną kwotę pożyczek.

Pan Przewodniczący

- jeśli chodzi o wniosek wysłany do RIO, rozmawiałam z kilkoma osobami, którzy byli przewodniczącymi komisji czy rady, to pierwszy raz się zdarzyło żeby radni pisali na siebie wniosek o unieważnienie uchwały. Gdyby się zdarzyło, że Burmistrz zgodnie z upoważnieniem udzielił pożyczek i dzisiaj podał informację o udzieleniu pożyczek to byłaby jeszcze większa burza że sam decyduje. Te pieniądze i tak będą zwrócone. Wiele ludzi zastanawia się jak to jest możliwe, żeby radni pisali na siebie.

Radny R. Dębicki

- zgadzam się w 100% gdyby Burmistrz podjął taką decyzję a nie poinformował byłoby wielkie larum, powiadomienie a uczynienie aktu, który przekręca kwestię to jest co innego. Niesłusznie Pan uważa, że napisaliśmy coś przeciwko komuś, wystarczy wejść na stronę RIO, można zobaczyć, że każdy a tym bardziej radny ma obowiązek zgłosić naruszenie prawa. Komisja Budżetowa uratowała naszą radę przed pośmiewiskiem, że wydajemy akty normatywne do których nie mamy prawa, czy to nie tak wygląda.

Pan Przewodniczący

- przez tyle lat rada funkcjonuje i to pierwszy raz taki przypadek się zdarzył.

Radny R. Dębicki

- czyli w końcu ktoś czyta uchwały.

Pani Skarbnik

- tego typu uchwały były podejmowane przez wiele lat, jesienią podjęliśmy uchwałę o pożyczce dla SPEC bo chcieli realizować bardzo potrzebną inwestycję, albo poprosiliby nas o dokapitalizowanie i wtedy te pieniądze przepadłyby bo poszłyby na majątek SPEC. Po rozmowie z Burmistrzem Prezes poprosił o udzielenie pożyczki, będzie to już trzecia bo dwie wcześniejsze już spłacają i RIO gdy przesłaliśmy uchwałę nie mówiło ani słowa. Do projektu budżetu przyjęliśmy kwotę 200.000zł bo nie można było więcej, musieliśmy poczekać na bilans na koniec marca, pojawiły się wolne środki i 6 kwietnia w załączniku o przychodach i rozchodach mamy kwoty, po stronie przychodów 200.000zł a po stronie rozchodów 1.381.191zł. Błąd był że nie zaktualizowaliśmy § 12 uchwały budżetowej, ale nic się nie stało mamy obowiązek ten błąd poprawić w ciągu miesiąca i poprawimy go dzisiaj. Burmistrz będzie miał pełną podstawę aby dać pożyczkę. Uważam, że nie jest to ani błąd ani przestępstwo, chcieliśmy poinformować wszystkich, co takiego się stało czy zginęła choćby złotówka.

Radny R. Dębicki

- nie uważam że przestępstwo ale że Rada nie działała zgodnie z prawem. Jeśli nie mamy prawa podejmować uchwały to nie podejmujemy. Jestem za udzieleniem tych pożyczek, nie

będę się wypowiadał za całą Komisję. Do kogo zwrócił się SPEC do Rady nie, zwrócił się do Burmistrza. Nie mieliśmy prawa podejmować takiej uchwały.

Pan Burmistrz

- jeszcze raz powtarzam, polskie prawo jest niespójne, ułomne są różne interpretacje i orzecznictwa, nawet między RIO jest różne spojrzenie na te same sprawy. Chcieliśmy aby było wiadomo komu, ile i na co. Jako Fundacja i Stowarzyszenie mogą uzyskać 100% dofinansowania a gmina tylko 63%, o te 32% jako nasz udział pomniejszyłoby środki unijne na inne zadania. Z grzeczności i szacunku dla rady daliśmy w uchwale, co byłoby gdybyście zaskarżyli uchwały intencyjne np. na drogi też nie było podstawy prawnej. Jak nikt nie skarży to uchwały przechodzą, są później załącznikami do wniosków o środki zewnętrzne. Nie można przez pryzmat że kogoś się nie lubi Fundacji, organizacji czy osoby działać na szkodę samorządu. Są już zatwierdzone pieniądze 300.000zł na świetlicę w Mierzynie dla naszego Stowarzyszenia „Mierzyniak”. Warunki konkursu nie pozwalały abyśmy jako samorząd mogli wystąpić, to mamy nic nie robić żeby te pieniądze wziąć. Nie róbmy tego, diskutujemy, rozmawiamy ale nie róbmy tego, nie strzelajmy do siebie zza węgła.

Radny Z. Adamski

- radca prawny jest potrzebny na sesji bylibyśmy uświadomieni, Burmistrz obiecał że będzie i nie ma, nie kłóćmy się, nie róbmy imprez kiluosobowych poza plecami. Zróbmy wspólne spotkanie i zintegrujmy się.

Pan Burmistrz

- szczególne warunki sprawiły że nie mogła dzisiaj być, radca będzie siedział, pytanie byłoby takie jak do Pani Skarbnik czy są podstawy prawne że możemy udzielić pożyczek, odpowiedziała że tak. Upoważniłem pracowników aby z dużym wyprzedzeniem informowały Panią radcę o sesji aby mogła sobie sprawy poprzekładać i być na sesji.

Radny J. Strzelec

- kogo mam teraz przeprosić jako Przewodniczący Komisji Budżetowej, RIO potwierdziło że mamy rację.

Pan Burmistrz

- a my też mamy rację.

Radny J. Strzelec

- kto jest pracodawcą dla pani X, gdzie ona pracuje?

- kłóćmy się o gałąź na drodze i jest problem, płacimy podatki i nie możemy się dogadać, § 12 uchwały budżetowej mówi o limitach, czytamy a nie kłóćmy się.

Pan Przewodniczący

- nie denerwujmy się, RIO napisało, że unieważnienie uchwały nie przekreśla możliwości udzielenia pożyczki.

- wszyscy wiedzą o co chodzi, jeśli za daleko zachodzimy że ktoś coś powiedział, coś słyszał. Nigdy nie posługiwałem się takimi argumentami ale w tej sytuacji powiem, do mnie też dochodzą takie głosy że np. stoi grupa ludzi na targu, na ulicy, obok jakiegoś budynku a przechodzi radny, wtedy dzwoni do Burmistrza i mówi co trzeba zrobić. Nie zajmujemy się plotkami, szkoda naszego zdrowia. Pani Bożena powiedziała na posiedzeniu Komisji że kabaret się zacznie, ja uważam że już się zaczął.

Wiceprzewodnicząca B. Wójcik

- to Burmistrz stwierdził, że jest kabaret a ja powiedziałam że dopiero się zacznie.

Radny R. Dębicki

- to co Rada jest kabaretem?

Wiceprzewodnicząca B. Wójcik

- to my jako Komisja Budżetowa zostaliśmy ocenieni przez Burmistrza jako kabaret.

Kabaretu by nie było gdyby kolejność była zachowana, Rada zwiększa limit pożyczek a Burmistrz ich udziela.

Radny R. Dobrowolski

- chcę coś opowiedzieć, była taka sytuacja że mąż i żona pracowali na dwóch posterunkach, żona poprosiła aby spojrzął na jej posterunek a ona pójdzie po chleb. Poszła a mąż zadzwonił do Dyrektora, że opuściła stanowisko pracy, kobieta została zwolniona.

Pan Przewodniczący

- poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały Nr 14/2017 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 21 kwietnia 2017 roku w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXIX/205 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 21 marca w sprawie udzielenia pożyczek dla Fundacji i Stowarzyszeń.

Głosowanie

13 głosów – za

Ad. 8

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu „Gminna Karta Seniora 60+”.

Głosowanie

13 głosów – za

uchwała Nr XXXI/211/2017

Ad. 9

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/17/2010 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 30 grudnia 2010 roku w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowe zasady częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.

Głosowanie

12 głosów – za

uchwała Nr XXXI/212/2017

Ad. 10

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/176/2016 Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w latach 2017 – 2019.

Głosowanie

12 głosów – za

uchwała Nr XXXI/213/2017

Ad. 11

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie gminy Sędziszów w 2017 roku.

Głosowanie

13 głosów – za

uchwała Nr XXXI/214/2017

Ad. 12

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji na prowadzenie publicznych i niepublicznych – szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego.

Głosowanie

14 głosów – za

uchwała Nr XXXI/215/2017

Ad. 13

Pan Przewodniczący

- odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji.

Głosowanie

14 głosów – za

uchwała Nr XXXI/216/2017

Ad. 14

Pani Skarbnik

Analiza roczna stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2016 rok.
Rada nie wniosła uwag.

Ad. 17

Informacja z realizacji programu Karta Dużej Rodziny. Rada nie wniosła uwag.

Ad. 18

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2016 rok. Rada nie wniosła uwag.

Ad. 19

Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania dla radnych.

Radny W. Tabor – musimy zrobić wizję i zastanowić się co zrobić,

- to samo zapadnięty mostek sprawdzimy,
- samosiejki przy lampach wytniemy przy pomocy własnych pracowników ,
- droga od Maroska do pól sprawdzimy co trzeba zrobić.

Radny M. Żelezik – zapadlisko przy posesji 28 w Marianowie zlikwidujemy, jak już będzie wybrana firma do prac na drogach,

- krzewy przy wysypisku będą systematycznie podcinane,
- uzupełnienie ubytków w asfalcie zgłosimy do ZDP, od dziś wchodzi na naszą gminę i będą robić na wszystkich drogach,
- mamy przyrzeczenie że rowy w Swaryszowie będą wykonane przy naszym udziale 5000zł, ma być przepust przeprowadzony na drugą stronę,
- w Czekaju będziemy robić, rury już zostały zakupione,
- brak pasa pieszego do rybakówki, prosiłem Nadleśnictwo bo to ich teren żeby wycięli te drzewa w drodze tam są 2 -3, na więcej się nie zgodzą,
- uszkodzony słup k/Prusek zgłosimy do Telekomunikacji,
- zwrócimy się z prośbą aby oświetlenie uliczne było włączone całą noc w czasie uroczystości 28 maja i oczywiście z 1 na 2 lipca również podczas 70-lecia szkoły,
- sprawa zalewania łąk to zadanie Powiatu.

Radny J. Wienczek i R. Dębicki – w maju jesteśmy umówieni do regulacji studzienek, po uprzednim oczyszczeniu i właściwym zamocowaniu krat odwadniających, rozpoczynamy od ul. Kwiatowej,

- lustro ponownie zamontujemy,
- wystąpimy o odnowienie znaków ścieżki rowerowej, na spotkaniu w Tarnawie Dzielnicowy stwierdził że można rowerami się poruszać, przy zachowaniu warunków bezpieczeństwa.

Radna A. Konieczna – wystąpiliśmy do właścicieli o podcinanie zwisających gałęzi ale efekt słaby.

Radny N. Jawor

- my jesteśmy za delikatni, te co rosną w pasie drogowym usunąć.

Pan Burmistrz

Radny R. Dębicki – koszenie terenów zielonych wykonuje 4 kosiarzy plus 2 osoby ciągnikami. Dyrektor jak idziecie do niego to jemu wszystkiego brakuje, wszystko by chciał, a my dokładamy miesięcznie 100.000zł do działalności ZUK.

Radny R. Dębicki

- pamiętam sytuację z ubiegłego roku, chodzi o to jak koszą, były 4 kosy a kosiło dwóch, 2 kosy leżały, gdy zapytałem dlaczego nie koszą powiedzieli że nie umieją, dlatego Dyrektorowi powiedziałem żeby w tym roku nie było takiej sytuacji.

Pan Burmistrz

- odkąd Dyrektor wyjechał 4 osoby koszą bez przerwy,
- w ZUK brakuje 1 traktorzysty, nie ma kogo zatrudnić,
- myśmy na stałe do ZUK przyjęli 4 osoby,
- projekt kanalizacji mamy na całość a robimy tam gdzie się ludzie budują lub są już pozwolenia na budowę, jak zgłoszą natychmiast robimy,

- dach na os. Drewnianym na 100% będzie wykonany.

Radny R. Dębicki

- chodzi o to żeby wykonać solidnie, żeby nie zabrakło pieniędzy.

Pan Burmistrz

- powiedziałem że ma być zrobione kompleksowo,

Radny R. Dębicki – przesunięcie drogi między blokami 11 – 12 na Skarpie dopiero gdy SPEC położy linię pod balkonami na co ma projekt, przepnie sieć i dopiero można coś robić, prace te będą przez SPEC robione w 2018 roku, takie ma plany. W tym roku kończy Sady i modernizację kotłowni.

Radny R. Dębicki

- jeśli nie zrobią to kolejne lata się przesunie, zakładasz że będzie w 2018 a jak się nie uda, to kolejne lata miną.

Pan Burmistrz

- gdyby dostali wyższe dofinansowanie zrobiliby w czasie, gdyby z Funduszu Norweskiego dostali kwotę o którą się starali 7,2mln to już byłoby zrobione a dostali tylko 2mln. dopatrzono się że jest to pomoc publiczna i nie dostali, czekaliśmy na możliwości z Regionalnego Programu Operacyjnego będzie można robić sieci i znów nic. Teraz robią z własnych pieniędzy swoimi pracownikami plus firma wybrana w przetargu a kotłownię modernizuje Sefako. Pod obecną drogą jest funkcjonująca instalacja.

Radny J. Wienczek

– przy bl 14 jest taka sytuacja że przez parking przechodzi kanał, zimą asfalt zapadł się o 10cm, zasadne jest poczekać jak przeniesie sieć a kanał wtedy zasypać.

Radny R. Dębicki

– mój poprzednik też o tym mówił, może postarać się nawet jeśli trzeba doinwestować SPEC żeby szybciej zrobili.

Radny R. Dobrowolski – teren przy OSiR posprzątam.

Radny Z. Adamski – place proszę sprawdzić, w innych gminach lokalne społeczności sami wykaszają i dbają,

- jest przeszkolony człowiek do opryskiwania chodników,

- w br. chodnik przy Jędrzejowskiej od strony Pawłowic będzie a przy Polnej w tym roku nie, ma być generalny remont wiaduktu z chodnikami i Majowej, oraz jeszcze chodniki w Mstyczowie od kościoła do szkoły i Gródek,

- w sprawie oświetlenia przy Sportowej odpowiem w późniejszym terminie,

- prosiłem aby odprowadzenie wody przy PSP zrobić przy pomocy pracowników,

- chodnik w Rynku po wykonaniu kanalizacji,

- po nawiezieniu materiału zamówimy równiarkę.

Radny N. Jawor – nie wiemy co dzieje się z firmą EKO POL WOS.

Pani Sekretarz

- licytacja została unieważniona, trzeba wysłać kontrolę i sprawdzić co się tam dzieje.

Pan Burmistrz

Radny Z. Konieczny - w Jeżowie zrobimy w pierwszej kolejności.

Radny J. Strzelwec – drogę na Podlesiu zgłosimy do ZDP,

- podcinę drzew przy liniach energetycznych, proszę podać nazwiska będziemy występować imiennie do właścicieli działek,

- kamień k/ wiązu dowieziemy,

Przewodniczący – gałęzie od PSP podetniemy.

Burmistrz poinformował o przygotowanym apelu do mieszkańców w sprawie zamykania psów z uwagi na to że wybiegają pod koła rowerzystom co może doprowadzić do wypadku, poprosimy księży o odczytania w kościołach.

Ad. 20

Pan M. Pacholec

- gmina zmieniła nazwy ulicy Rajskiej na Orzechową i teraz gmina żąda opłaty w kwocie 17zł za wydanie poświadczenia, nie chcę uiszczać tej opłaty bo to gmina zmieniła nazwę.

Pani Sekretarz

- z tytułu zmiany nazwy ulicy wymiana dowodu osobistego nie ma opłat, każde poświadczenie zameldowania jest płatne 17zł.

Pan M. Pacholec

- zaświadczenie jest wydane ale jest korekta w adresie i drugi dokument trzeba opłacić, chcę tej opłaty uniknąć.

Pani Sekretarz

- za chwilę przyjdę do pokoju i sobie wyjaśnimy.

Radny Z. Adamski

- uzupełnić kamień przy przejściu z przejazdu PKP do znaku przejście dla pieszych.

Pani Sekretarz

- ZDP mówi, że jak wejdą do nas to zrobią chodnik.

Pan Przewodniczący

- odczytał opinię prawną w sprawie ponownego wezwania przez Radę Rodziców z Pawłowic do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Rady Miejskiej z dnia 21 marca 2017 roku. opinia stanowi załącznik do Protokołu.

Rada podtrzymała swoje stanowisko jak w uchwale Nr XXX/208/2017 z dnia 6 kwietnia 2017 roku w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale.

Pani Sekretarz

- dla nich 10 maja upłynął termin złożenia skargi do NSA, dzwoniliśmy do NSA wniosek nie wpłynął.

Radny J. Strzelec

- kto może zakończyć ten temat.

Pani Sekretarz

- temat jest zakończony, od Wojewody nie ma uwag do uchwały.

Pan Przewodniczący

- proponuję nie brnąć w ten temat dalej, kazano się zapytać czy ktokolwiek z radnych będzie interweniował u Dyrektora w sprawie dalszego zagospodarowania szkół?

- odczytał pismo od Starosty z załączonym protokołem oględzin przeprowadzonych w Białowieży 24 kwietnia 2017 roku na wniosek p. Marka Żelezika. (dokumenty w załączeniu do protokołu).

Radny M. Żelezik

- czy jako radny nie mam prawa głosu skoro pisałem do Starosty żeby się zajął tematem. Pan Dudek był tak bezczelny że odebrał mi głos i nie pozwalał na wizji zadawać pytań. W związku z tym napisałem skargę do Pana Starosty, że Naczelnik był stronniczy i zachowywał się niestosownie.

Problem istnieje od wielu lat, poprzez jaz zwężona rzeka, podobno dzierżawca miał odmulać od jazu do p. Bąk, nie robi tego. Pamiętam dawniej były wylewy wody ale trwały 2 – 3 dni i woda spływała. Teraz nikt z 20 rolników nie kosi łąk od kilkudziesięciu lat. Nie może tak być, Pan Grzych nie będzie zarządzał rzeką bo nie jest jej właścicielem, ma przestrzegać pozwolenie wodno - prawne.

Pan Przewodniczący

- wysłuchaliśmy tylko Pana opinię a żeby cokolwiek wiedzieć powinniśmy wysłuchać wszystkie strony.

Pan Z. Konieczny

- proponuję jechać tam jako Komisja Rolnictwa, jest to nasz teren.

Dyrektor OSiR

- zapraszam do mnie na łąki przy zbiornikach wodnych jest 20 cm wody,
- gdy byłem radnym czyniłem starania o transformator przy Leśnej gdzie jest zasilana ul. Zielona bo były ciągle spadki napięcia, gdy zrobiono nowy na Zielonej byliśmy zadowoleni ale od 3 lat znów problem wrócił. Gdy nie ma nikogo nie zdążymy wyłączyć urządzeń w domu gdy jest wyłączana i włączana energia, jesteśmy narażeni na spalenie urządzeń. Proszę jako gmina wystąpić o wyjaśnienie co powoduje taką sytuację.

Pani Skarbnik

- wszyscy powinniśmy zabiegać o to aby dysponować jakimiś kwotami w budżecie a nie tylko je wydawać, poprosiłam ZUK aby podał nam zadłużenie lokali przez nich administrowanych, mamy robić dach na bl 3 Drewniane a zadłużenie mieszkańców wynosi 30.000zł w tym 16.000zł czynsz. Rozmawiając z ludźmi proszę pytać czy mają uregulowane zaległości. Blok nr 4 – 9000zł, bl 5 – 12000zł,

Budynek przy Spółdzielczej – 20000zł itd. Od PKP przejęliśmy lokale z zadłużeniem, np. ul. Kolejowa 10tys, Dworcowa 22 – 14tys, os. Sady bl. 7 - 4tys. my do Wspólnot musimy zapłacić a ludzie nie płacą. Łączne zadłużenie wynosi 143.000zł.

Radny R. Dębicki

- zazwyczaj upominają się ci co płacą i chcą mieszkać godnie.

Pani Skarbnik

- czyli uznał Pan, że zbędna ta informacja którą podałam.

Radny R. Dębicki

- zdaję sobie sprawę że powinni płacić, to jest inwestycja którą jako gmina musimy zrobić, nie tylko dla tych którzy mieszkają ale również dla tych którzy tam będą mieszkać.

Pani Skarbnik

- każdy płaci za śmieci a oni nie płacą, ja mówię ogólnie nie chcę wiedzieć personalnie.

Radny J. Strzelec

- nie płacili ludzie w Przelaju za wodę, sprawdziliśmy i znalazły się pieniądze.

Radny J. Jaworski

- przejęliśmy duże zadłużenie wraz z mieszkaniami od PKP, płaciliśmy jeszcze kary bo nie mogliśmy zapewnić lokali socjalnych czy komunalnych, niektóre osoby mają po kilkadziesiąt tysięcy zaległości.

Radny J. Strzelec

- jeszcze wracając do sprawy zalanych łąk na Białowieży, byłem tam zobaczyć, tam jest jezioro,

- złożyłem pismo o dofinansowanie 50.000zł na odnowienie ołtarza w kościele w Mstyczowie,

Zapytał jakie jest stanowisko Rady?

Radny N. Jawor

- na przyszły rok, mówicie o naszym kościele w Rynku, wiecie jakie tam są warunki, dobrze że nikogo nie zabiło.

Pan Przewodniczący

- czy otrzymał Pan odpowiedź od Burmistrza?

Radny J. Strzelec

- otrzymałem odpowiedź negatywną z uwagi na duży deficyt w 2017 roku nie przewiduje się pomocy. Odczytał odpowiedź.

Pan Przewodniczący

- czy byliśmy kiedyś przeciwni któremukolwiek kościołowi, złożyć wniosek do budżetu.

Radny M. Żelezik

- w związku z tym że radny Strzelec dba o swoją parafię, proponuję rozważyć możliwość i przyznać po 50.000zł na każdy kościół.

Pan Przewodniczący

- za budżet odpowiedzialny jest Burmistrz.

Radny J. Strzelec

- Przewodniczący nie zareagował na przedstawione pismo.

Radny Z. Adamski

- w PGR jest komin po byłej kotłowni jest komin, który zagraża zawaleniu, zarządca nie wyraża zgody na jego rozebranie. Może trzeba napisać do niego bo nie reaguje.

Przewodniczący zamknął obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie.

Na tym protokół zakończono

Protokołował

Sekretarz

Przewodniczył